
PROTOKÓŁ Nr XLVIII/2018

z XLVIII Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu 21 czerwca 2018 r. od godziny 1300 do 1555 w sali nr 9 Urzędu

Miejskiego w Wyrzysku

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1, 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Tadeusz Perliński – Zastępca Burmistrza Wyrzyska, 

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

Magdalena Łusiak – Radca Prawny SAP.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji i rozwoju gminy,

Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki,

Wiesław Nowicki – Kierownik Ref. IRiGK,

Daria Stranz – Kierownik Ref. GNRiL,

Anna Rzyduch – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Magdalena Smełsz – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku,

Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku,

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku,

Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM w Wyrzysku,

Magdalena Strzałkowska - Dyrektor SAP w Wyrzysku,

Edward Gaitkowski – Prezes PWiK Sp. z o.o. w Wyrzysku,

Inni goście:

Mirosława Rutkowska-Krupka – Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego,

1



Stanisław Wełniak – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile,

Marcin Towalewski – Komendant Komisariatu policji w Wyrzysku,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał

Rady Miejskiej.

7. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

8. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 rok:

1) przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk

za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy

Wyrzysk za 2017 rok,

3) dyskusja nad przedstawionym sprawozdaniem finansowym i sprawozdaniem z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

4) podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem

z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 rok.

9. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2017 r.

1) przedstawienie  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  w sprawie  udzielenia

absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 rok,

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej

w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2017 rok,

3) poddanie  pod głosowanie  wniosku Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  w sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk

za 2017 rok - uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2017 rok. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2018 r.,

2) zmieniająca  uchwałę  w sprawie  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Wyrzysk  na  lata

2018-2030;
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3) udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Pilskiemu  na  realizację  zadania  inwestycyjnego

pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1192P Wyrzysk Skarbowy – Gleszczonek –

II etap”,

4) określenia  zakresu  i  formy  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk,

informacji  o kształtowaniu się wieloletniej  prognozy finansowej oraz informacji  o przebiegu

wykonania  planu  finansowego  samorządowej  instytucji  kultury  za  pierwsze  półrocze  roku

budżetowego,

5) przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Wyrzysk,

6) ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy

Wyrzysk,

7) zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży i  podawania  napojów alkoholowych  na  terenie  gminy

Wyrzysk,

8) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości w trybie bezprzetargowym na czas

nieoznaczony z dotychczasowym najemcą nieruchomości,

9) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2018 roku,

10) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2018

roku,

11) przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2018 roku,

12) przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2018 roku,

13) przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2018 roku.

      11. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.

      12. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach oraz     

            odpowiedziach na te interpelacje.

      13. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

      14. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.                                               

      15. Wolne głosy i wnioski.

      16. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –

Stefan Rymer. Przewodniczący Rady bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.
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Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło  15

radnych, tj. 100 % ustawowego składu organu.  

Ad. 3 Obowiązki  sekretarza  obrad  zgodnie  z  zasadą  wg  kolejności  alfabetycznej  objęła  radna

Katarzyna Kowalska.

Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad  i  następnie  zapytał,

czy do przesłanego porządku obrad są uwagi bądź propozycje zmian?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  prosi  o  wykreślenie  z  pkt.  10

ppkt.  4  słowa  „określenia”,  ponieważ  winno  być  projekt  uchwały  w  sprawie  zakresu  i  formy

informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk,  informacji  o  kształtowaniu  się

wieloletniej  prognozy  finansowej  oraz  informacji  o  przebiegu  wykonania  planu  finansowego

samorządowej instytucji kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego. Następnie Pani Burmistrz

dodała, że prosi o wprowadzenie do porządku obrad trzech uchwał w pkt 10: 

- jako podpunkt 1) projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXV/281/2017 z dnia 28 czerwca

2017 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżania tygodniowego obowiązkowego

wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych  nauczycielom,

którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez

Gminę Wyrzysk oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli

realizujących obowiązki o różnym tygodniowym wymiarze godzin oraz nauczycieli, dla których nie

określono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć,

-  jako  podpunkt  2)  projektu  uchwały  w  sprawie  odrzucenia  w  całości  stanowiska  Komisji

Międzyzakładowej NSZZ „Solidarność” Pracowników Oświaty w Pile dotyczącego zaopiniowania

projektu  uchwały  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  zmieniającej  uchwałę  Nr  XXX/226/09

z dnia 27 marca 2009 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki

przyznawania  dodatków:  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  wysługę  lat,  za  warunki  pracy,

wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw,  przyznawania

i wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz przyznawania nagród dla nauczycieli  zatrudnionych

w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Wyrzysk,

- jako podpunkt 3) projektu uchwały zmieniająca uchwałę Nr XXX/226/09 z dnia 27 marca 2009 r.

w sprawie regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków:

motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  wysługę  lat,  za  warunki  pracy,  wynagrodzenia  za  godziny

ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw,  przyznawania  i  wypłacania  dodatku
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mieszkaniowego  oraz  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach

i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Wyrzysk,

- jako podpunkt 4) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej. 

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  wprowadzeniem

do porządku obrad czterech projektów uchwał:

1)  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  Nr  XXXV/281/2017  z  dnia  28  czerwca  2017  r.

w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  i  rozmiaru  obniżania  tygodniowego  obowiązkowego

wymiaru  godzin  zajęć  dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych  nauczycielom,  którym

powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez  Gminę

Wyrzysk  oraz  ustalenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli

realizujących obowiązki o różnym tygodniowym wymiarze godzin oraz nauczycieli, dla których nie

określono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć.

W  wyniku  głosowania  Rada,  przy  14  głosach  ,,za”   oraz  1  głosie  „przeciw”  wprowadziła

ww. projekt uchwały  do porządku obrad jako podpunkt 1.

2) projektu uchwały w sprawie odrzucenia w całości stanowiska Komisji Międzyzakładowej NSZZ

„Solidarność” Pracowników Oświaty w Pile dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały Rady

Miejskiej w Wyrzysku zmieniającej uchwałę Nr XXX/226/09 z dnia 27 marca 2009 r. w sprawie

regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków:

motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  wysługę  lat,  za  warunki  pracy,  wynagrodzenia  za  godziny

ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw,  przyznawania  i  wypłacania  dodatku

mieszkaniowego  oraz  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach

i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Wyrzysk.

W  wyniku  głosowania  Rada,  przy  14  głosach  ,,za”  oraz  1  głosie  „przeciw”  wprowadziła

ww. projekt uchwały  do porządku obrad jako podpunkt 2.

3)   projektu uchwały zmieniająca uchwałę Nr XXX/226/09 z dnia 27 marca 2009 r.  w sprawie

regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków:

motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  wysługę  lat,  za  warunki  pracy,  wynagrodzenia  za  godziny

ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw,  przyznawania  i  wypłacania  dodatku

mieszkaniowego  oraz  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach

i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Wyrzysk.

W  wyniku  głosowania  Rada,  przy  14  głosach  ,,za”  oraz  1  głosie  „przeciw”  wprowadziła

ww. projekt uchwały  do porządku obrad jako podpunkt 3.
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4) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej. 

W  wyniku  głosowania  Rada,  przy  14  głosach  ,,za”  oraz  1  głosie  „przeciw”  wprowadziła

ww. projekt uchwały  do porządku obrad jako podpunkt 4.

Następnie przewodniczący obrad powiedział, że prosi o wprowadzenie do porządku obrad projektu

uchwały w sprawie wynagrodzenia dla Burmistrza Wyrzyska  w pkt. 10 jako ppk. 13.

W wyniku głosowania Rada, przy 14 głosach ,,za”  oraz 1 głosie „wstrzymującym” wprowadziła

ww. projekt uchwały  do porządku obrad jako podpunkt 13.

Następnie Przewodniczący Rady dodał, że w związku z tym w punkcie 10 podpunkt 1,2,3 i 4 będą

to uchwały zgłoszone przez panią Burmistrz. Następnie dotychczasowy podpunkt 5 nadal będzie

podpunktem 5. W związku z tym dotychczasowy podpunkt 1 otrzyma numerację 6, podpunkt 2

numerację  7,  podpunkt  3  otrzyma  numerację  8,  podpunkt  4  otrzyma  numerację  9,

podpunkt  6  otrzyma  numerację  10,  podpunkt  7  otrzyma  numerację  11,  podpunkt  8  otrzyma

numerację 12. jako podpunkt 13 będzie projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla

Burmistrza  Wyrzyska.  Następnie  podpunkt  9  otrzyma  numerację  14,  podpunkt  10  otrzyma

numerację 15, podpunkt 11 otrzyma numerację 16, podpunkt 12 otrzyma numerację 17, podpunkt

13 otrzyma numerację 18.

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny był do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania w obecności 15 radnych, Rada przyjęła 15 głosami „za” protokół z XLVII

sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się 25 maja 2018 roku.

Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,

w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  informacje  zostały  przekazane  i  następnie  otworzył

dyskusję.
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Radny Grzegorz  Ozimina powiedział,  że  w sprawozdaniu  wyczytał,  iż  odbyło  się  posiedzenie

Zarządu Związku Międzygminnego „PROGK”. Podane jest, że zostały omówione i zaproponowane

zmiany w utrzymaniu porządku, dlatego prosiłby o informacje o jakie zmiany chodzi.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że Zarząd Związku Międzygminnego

„PROGK” pracuje nad tym, aby dostosować w nowym regulaminie zapisy wywozu nieczystości

komunalnych do potrzeb mieszkańców. Zaproponowano, by zmienić w regulaminie zapis obecnie

obowiązujący  w  zabudowie  jednorodzinnej  dotyczący  odbioru  odpadów  zmieszanych,

gdyż  do  tej  pory  w  regulaminie  było  od  1  kwietnia  do  30  listopada  jeden  raz  w  tygodniu,

od 1 grudnia do 31 marca jeden raz na dwa tygodnie. Na zapis, że częstotliwość odbioru odpadów

zmieszanych będzie jeden raz na dwa tygodnie.  Biorąc pod uwagę zbiórkę selektywną zgodnie

z oczekiwaniami, ponieważ było raz na cztery tygodnie, a będzie raz na dwa tygodnie. Odpady bio

od 1 kwietnia do 31 listopada jeden raz w tygodniu, od 1 grudnia do 31 marca jeden raz na cztery

tygodnie. Zaproponowano zmianę od 1 kwietnia do 30 listopada jeden raz w tygodniu, od 1 grudnia

do 31 marca jeden raz na dwa tygodnie. Zmianie uległa również częstotliwość odbioru odpadów

w  zabudowie  wielorodzinnej  do  pięciu  kondygnacji  i  powyżej  pięciu  kondygnacji,  ogrody

działkowe  i  nieruchomości  letniskowe  użytkowane  przez  część  roku,  nieruchomości

niezamieszkałe. Jeżeli będzie taka wola to najlepiej dostarczy to na piśmie, ponieważ informacji

jest  bardzo  dużo.  Częstotliwość  odbioru  odpadów  jeżeli  chodzi  o  zabudowę  jednorodzinną

zwiększono zgodnie z życzeniem mieszkańców.

Radny Grzegorz Ozimina powiedział, że według wypowiedzi Pani Burmistrz została zmniejszona

częstotliwość  wywozu  z  zabudowy  jednorodzinnej  z  jednego  tygodnia  na  co  dwa  tygodnie.

Czy to się wiąże również ze stawkami?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że do tej  pory było,  że wywożono

jeżeli  chodzi  o  zbiórkę selektywną jeden raz na  cztery tygodnie,  zaproponowana zmiana  jeden

raz  na  dwa  tygodnie,  czyli  zwiększona  została  częstotliwość  odbioru  odpadów.  Podobnie

ujednolicona została częstotliwość jeżeli chodzi o odpady zmieszane i odpady bio. Także jest to

zwiększenie częstotliwości, a nie zmniejszenie.

Radny Grzegorz Ozimina powiedział, że według wypowiedzi Pani Burmistrz została zwiększona

częstotliwość odbioru odpadów zmieszanych na co dwa tygodnie, a dotychczas było co tydzień,

a  więc  będą  mniej  razy  jeździli.  Następnie  radny  dodał,  że  prosi  o  odpowiedz  pisemną,

aby  wiedzieli  jak  mają  się  do  tego  ustosunkować,  ponieważ  różnie  można  to  interpretować,

gdyż wiąże się to z  pieniędzmi i  opłatami.  Następnie dodał,  że  chciałby wiedzieć jak wygląda

sprawozdanie finansowe oraz jak przedstawia się sytuacja jeżeli chodzi o zyski i straty. 
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Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska powiedziała,  że  odpowie  na  piśmie,

ponieważ nie zna na pamięć sprawozdania finansowego z wykonania planu finansowego Związku

Międzygminnego. 

Radny Leszek Matuszewski  zapytał, czy jeżeli będzie zmieniona częstotliwość wywozu odpadów

to  stawka  również  się  zmieni?  Następnie  radny dodał,  że  można  by przygotować  i  skserować

harmonogram wywozu nieczystości, aby wszyscy wiedzieli o czym jest mowa. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała,  że były to propozycje,  które został

omówione  przez  Zarząd  Związku  Międzygminnego.  Natomiast  muszą  być  zatwierdzone  przez

Walne  Zgromadzenie  członków,  które  jeszcze  się  nie  odbyło.  Po  Walnym  Zgromadzeniu,

gdy będzie  miała  szczegółowe  informacje  to  jak  zawsze  je  przekaże.  Ponadto  Pani  Burmistrz

dodała,  że radny Józef  Jasik jest  również  członkiem Walnego Zgromadzenia  i  te  treści  zawsze

przedstawiają wspólnie. 

Radny Józef  Jasik powiedział,  że  w planie pracy Komisji  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego

Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na  II  półrocze  został  ujęty  temat  dotyczący  selektywnej  zbiórki

odpadów komunalnych z zaproszeniem przedstawiciela na posiedzenie komisji. Ponadto ma to być

też  temat  sesyjny,  aby  uzyskać  pełne  dane  w  tym  zakresie.  Po  przyjęciu  zmian  przez  Walne

Zgromadzenie ten regulamin ukaże się na stronie internetowej.  W tej  chwili  nie przewiduje się

zmian stawek w roku bieżącym. Natomiast co przyniesie przyszły rok nie wiadomo. 

Dalszej dyskusji nie podjęto.

Sprawozdanie Burmistrza z działalności  w okresie międzysesyjnym oraz informacja z realizacji

uchwał Rady Miejskiej  w Wyrzysku podjętych na XLVII sesji  w dniu 25 maja 2018 r. stanowi

załącznik nr 4.

Ad. 7 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Mirosława Rutkowska – Krupka - Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego

powiedziała,  że  na  ostatnim  posiedzeniu,  które  odbyło  się  4  czerwca  dokonano  dyskusji  nad

udzieleniem absolutorium Zarządowi Województwa Wielkopolskiego.  Biorąc pod uwagę budżet

dochody  wyniosły  1.384.000.000,00  zł  bez  środków  unijnych,  natomiast  wydatki

1.318.000.000,00 zł. Wynika z tego, że wolnych środków na koniec roku było 66.000.000,00 zł.

Pani Wiceprzewodnicząca powiedziała, że dostaje pytania dlaczego jeżeli są wolne środki w kwocie

66.000.000,00 zł  to  są  zadłużenia?  W ostatnim tygodniu  między świętami  Bożego Narodzenia,

a Nowym Rokiem otrzymuje się z budżetu państwa odpis udziału w podatkach PIT i CIT. Tej kwoty
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ze względów technicznych nie daje się zagospodarować i przechodzą na rok następny. Oczywiście

będą doskonale wykorzystane bo jest ich stale mało. Z tytułu CIT 62% tj. ponad 570.000.000,00 zł.

Z tytułu PIT i CIT 62%. Wydatki bieżące 71%, czyli 828.000.000,00 zł, wydatki majątkowe ponad

29%,  czyli  345.000.000,00  zł.  Najwięcej  wydawane  było  na  dział  transport  i  łączność

515.000.000,00 zł, ochrona zdrowia 178.000.000,00 zł, administracja publiczna 132.000.000,00 zł

tj.  11%,  kultura  i  ochrona  dziedzictwa  kulturowego  121.000.000,00  zł  tj.  10%,  rolnictwo,

łowiectwo,  rybactwo  97.000.000,00  zł  tj.  8%,  oświata  i  wychowanie,  szkolnictwo  wyższe

71.000.000,00 zł tj. 6%. Biorąc pod uwagę dział transport i łączność najwięcej wydawane jest na

dotacje dla spółek, które przewożą, ponieważ Marszałek jest odpowiedzialny za zorganizowanie

i  funkcjonowanie  pasażerskich  przewozów  regionalnych.  Dla  Spółek  Kolei  Wielkopolskiej

i  Przewozów Regionalnych wydana była  kwota  152.000.000,00 zł.  W wydatkach majątkowych

zakupiono  dwa  pojazdy  szynowe  za  25.000.000,00  zł.  Zmodernizowano  pojazdy  szynowe

za 24.000.000,00 zł. Ogromną wagę przykłada się do dróg publicznych, na ich utrzymanie wydano

108.000.000,00  zł.  Na  wydatki  majątkowe  wydano  121.000.000,00  zł.  Wszystkie  są  to  środki

z budżetu Wojewódzkiego bez środków unijnych, które zwiększają tę kwotę. Na zdrowie wydano

prawie 120.000.000,00 zł,  na wydatki  majątkowe 99.000.000,00 zł.  Pilski szpital  nie  jest  w tej

grupie  i  co  chwilę  bardziej  dołuje.  Zakupuje  się  nowe  urządzenia,  adaptuje,  buduje  się  nowe

oddziały,  nowe szpitale m.in. Centrum Zdrowia Dziecka. Na kulturę wydano 111.000.000,00 zł.

Najwięcej  wydane  było  na   teatry  44.000.000,00  zł,  muzea  30.000.000,00  zł,  filharmonie

12.000.000,00 zł i inne dotacje celowe do instytucji kultury 5.000.000,00 zł. Na majątkowe wydano

10.000.000,00 zł. Łączna kwota dotacji jakie były udzielane z budżetu powiatu to 65.000.000,00 zł,

m.in.  na drogi  dojazdowe do gruntów rolnych tj.  22.000.000,00 zł.  Pani  burmistrz  wystąpiła  z

wnioskiem i gmina Wyrzysk otrzymał dotację w kwocie 112.500.000,00 zł  oraz 290.729,00 zł.

Niedługo  będzie  można  składać  wnioski  do  budowy  ścieżek  rowerowych  wzdłuż  dróg

wojewódzkich. W tym roku jest 5.000.000,00 zł, ale w przyszłym roku chcą, aby ta kwota była

większa, aby robić bezkolizyjność połączeń między miejscowościami. Gmina Wyrzysk otrzymała

ostatnio  dofinansowanie  z  konkursu  „Szatnia  na  medal”  dla  obiektu  sportowego  w  Osieku

n/Notecią kwotę 30.000,00 zł. Na konkurs „Pięknieje wielkopolska wieś” wydano 3.000.000,00 zł,

program  zbiorniki  małej  retencji  4.500.000,00  zł,  organizacja  sfer  pożytku  publicznego

17.000.000,00  zł.  W  ratingu  jeżeli  chodzi  o  międzynarodowy  długoterminowy  Aminos

z  perspektywą  stabilną  i  krajowy  długoterminowy  AAA  również  z  perspektywą  stabilną.

Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego powiedziała, że Fitch Rating napisał:

”Dobre  wyniki  operacyjne  i  mocne  wskaźniki  obsługi  oraz  spłaty  zadłużenia,  bardzo  dobre

zarządzanie strategiczne i finansowe”. Wielkopolska jeżeli chodzi o średnie wynagrodzenie w kraju
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zajmuje 9 pozycję. Udział Wielkopolski w tworzeniu PKB krajowym na pozycji 3, czyli wysoko.

Jeśli  chodzi  o  wykorzystanie  środków  unijnych,  podpisane  umowy,  zorganizowane  przetargi,

już częściowo porozliczane Wielkopolska zajmuje 2 bądź 3 pozycję wśród 16 regionów. Oceniano

system  informacji  przestrzennej  województwa  Wielkopolskiego.  Został  rozpisany  projekt,

dotyczący geodezyjnych map numerycznych i innych wpisów. Konkurs zakończony będzie w II

połowie  2020  r.  Późniejsza  aktualizacja  będzie  się  dokonywała  przez  departament

zainteresowanych.  4  czerwca  podjęto  uchwałę  w  XX  rocznicę  utworzenia  samorządu

wielkopolskiego  o  ustanowieniu  sztandaru  Województwa  Wielkopolskiego,  ponieważ

województwo takiego sztandaru nie ma, a gminy tak. Droga Osiek n/Notecią jest dofinansowywana

z środków unijnych i dwa pierwsze rozliczenia pokazały, że nie załapała się w pierwszym rozdaniu

jeśli chodzi o pieniądze ale z listy nie wypadła. Przetargi jakie są organizowane na drogi są o 120%,

150% i 200% więcej w przetargach, które stawiają wykonawcy niż wartości kosztorysowe, które do

przetargu są przyjęte. W związku z tym trzeba było skorygować całą długą listę wniosków i potrzeb

przy pierwszym rozdaniu. Radna powiedziała, że nie odpuszczają i na sesji lipcowej po rozmowach

z Wojewódzkim Zarządem Dróg chcą wprowadzić do budżetu dodatkową kwotę 10.000.000,00 zł.

Po pozytywnej  opinii  na komisjach będzie rozpisany przetarg na inwestycje.  Wszystko to  trwa

ponieważ  jeżeli  ogłoszenie  przetargu  będzie  w  II  połowie  lipca  to  dopiero  po  40  dniach  jest

otwarcie  ofert.  Radna  powiedziała,  że  wniosek  gminy  Wyrzysk  rozpisany  był  na  ponad

5.000.000,00  zł.  Następnie  dodała,  że  Europarlament  rozpisał  konkurs  Discovery  World

z  inicjatywy partii  EPL dla  18-  latków,  którzy  mają  możliwość  miesięcznego  objazdu  Europy

za darmo różnymi środkami lokomocji. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że z wypowiedzi pani Wiceprzewodniczącej to według niego

ta droga w tym roku nie zostanie ruszona. Radny powiedział,  że nie chce być złym prorokiem,

czy  w  przyszłym  roku  będzie  można  przejechać  z  Osieka  n/Notecią  do  Wyrzyska.  Na  dzień

dzisiejszy już praktycznie nie idzie przejechać w związku z tym nie wie, czy nie należy wszystkiego

zrobić,  aby ta droga w pierwszej  kolejności z  wszystkich dróg wojewódzkich została  zrobiona.

Zabiegi ze strony Samorządu Wojewódzkiego odnośnie modernizacji, czy naprawy tej drogi trwają

już prawie 7 lub 8 lat, ponieważ pierwsze głosy były złożone w 2011 roku. W związku z tym tej

sprawie należy się priorytet, aby ten odcinek wreszcie skończyć. Cały czas tłumaczone jest, że nie

ma pieniędzy i wykonawcy chcą za dużo pieniędzy. Wykonawcy biorą tyle ile uważają, natomiast

kosztorysy  ktoś  robi.  W  Urzędzie  Wojewódzkim  ktoś  ocenia  i  powinien  się  z  tym  liczyć

że w ostatnim roku wyborczym kiedy nacisk na inwestycje będzie największy należy wziąć pod

uwagę wzrost cen ze strony wykonawców. 
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Mirosława Rutkowska – Krupka – Wiceprzewodnicząca Sejmiki Województwa Wielkopolskiego

powiedziała,  że  nie  chce  odpowiadać  za  to  co  robi  Urząd  Wojewódzki.  Natomiast  Urząd

Marszałkowski,  czyli  samorząd  Województwa  Wielkopolskiego  prosi  tak  nie  traktować.  Radna

powiedziała, że od 2014 r. jest radną Województwa Wielkopolskiego i jedynym z pierwszych zadań

jakich się podjęła po rozmowach z radnymi w Gminie Wyrzysk i Panią Burmistrz były zabiegi,

aby w ogóle tę  inwestycję  wprowadzić do planu zadań inwestycyjnych,  który jest  realizowany.

Zostało to wprowadzone, inwestycja ta jest na liście. Wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa

powiedziała, że w województwie jest 2.700 km dróg i w pierwszej kolejności kontynuuje się te,

które  zostały  rozpoczęte,  a  następnie  wprowadzane  są  nowe.  Radna  powiedziała,  że  prosi

o  pozytywne  podejście  i  ocenę,  ponieważ  w  lipcu  chcą  wprowadzić  dodatkowe  pieniądze

do  budżetu  województwa,  jeżeli  nie  będzie  oporu  radnych.  Następnie  dodała,  że  jeżeli  będą

dodatkowe pieniądze to będzie rozpisany przetarg, a więc nawet jeśli rozpocznie się w końcówce

roku albo na początku przyszłego to będzie w końcu wykonana. 

Radny  Piotr  Kuna powiedział,  że  Województwo  Wielkopolskie  jest  jednym  z  największych

i najbogatszych województw w Polsce. 30 lat temu szpital w Pile był jedynym w okolicy. Gdy była

reforma  administracyjna  stał  się  powiatowymi  i  było  wiadomo,  że  się  nie  utrzyma.  Radny

powiedział, że ludzie nie mogą zrozumieć, że pieniądze na służbę zdrowia są, a nie ratuje się czegoś

co  już  jest  i  jakoś  funkcjonowało.  Teraz  ogólna  opinia  jest  taka,  że  działa  on  coraz  gorzej.

Jeżeli Urząd Marszałkowski w porozumieniu z powiatem nie dojdzie do konsensusu jeżeli chodzi

o finansowanie to ludzie będą uciekać do innych szpitali. Radny powiedział, że trzeba by coś w tym

kierunku  jak  najszybciej  zrobić,  ponieważ  buduje  się  nowe,  a  nie  ratuje  się  tego  co  już  jest

i mogłoby działać całkiem dobrze. 

Mirosława Rutkowska – Krupka – Wiceprzewodnicząca Sejmiki Województwa Wielkopolskiego

powiedziała,  że  gdy  zaczynała  się  reforma  samorządu,  czyli  w  1998  roku  była  dyskusja

o przenoszeniu placówek wojewódzkich do samorządu województwa. Wojewodą był pan Michalak

i  była  decyzja  negatywna.  Wiceprzewodnicząca  powiedziała,  że  uczestniczyła  we  wszystkich

merytorycznych rozmowach,  ponieważ  była  w tym czasie  prezydentem Piły,  a  więc  co  należy

przejąć, co będzie przekazane i co będzie bronione. Nie wszystko się udało, ale starali się uratować

jak najwięcej.  Jednoznaczna opinia była od razu,  że Wałcz do Wielkopolski  nie i  szpital  pilski

również nie. Następnie w Samorządzie Wojewódzkim członkiem Zarządu Województwa był pan

Bugajski i były z nim rozmowy. Pani Wiceprzewodnicząca powiedziała, że ona nie jest członkiem

Zarządu,  a  jest  to  różnica,  ponieważ  ona  ma  taką  samą  pozycję  jak  radni  w  gminie  tylko,

że na szczeblu województwa. Podjęła bezpośrednio rozmowy z marszałkiem Markiem Woźniakiem

w tej sprawie. Otrzymała odpowiedz jednoznaczną, że można zacząć rozmawiać jeżeli nie będzie
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żadnego zadłużenia  pilskiego szpitala,  ponieważ nikt  nie  będzie długów po kimś spłacał,  gdyż

dokonałoby się to kosztem innych placówek, a na to nikt nie pozwoli. Rola jest po stronie powiatu

i wtedy dopiero będzie można zacząć rozmawiać. 

Radny Grzegorz Ozimina powiedział, że dobrze byłoby, aby określone służby zabezpieczyły dziury,

które są na drodze z Wyrzyska do Osieka n/Notecią, ponieważ jest bardzo źle. Najlepiej przejechać

i  zobaczyć.  Następnie  radny  dodał,  że  wszystkie  materiały  drożeją  dlatego  drożeją  i  ceny

przetargów. 

Mirosława Rutkowska – Krupka – Wiceprzewodnicząca Sejmiki Województwa Wielkopolskiego

powiedziała,  że  niczego  nie  obiecuje.  Swoją  rolę  odpowiedzialnie  wykonuje  i  ma  nadzieję,

że  ci,  którzy  znają  funkcjonowanie  samorządu  obiektywnie  to  oceniają.  Następnie  dodała,

że  po  sesji  lipcowej  zadzwoni  do  Pani  Burmistrz  i  przekaże  informacje.  Następnie  zadzwoni,

gdy będzie już po przetargu, czy ostatecznie temat został podjęty i czy jest wskazany wykonawca.

W ubiegłym  roku  w  Wielkopolsce  pracowało  120  tys.  Ukraińców,  ponieważ  Polacy  nie  chcą

pracować lub poszli wcześniej na emerytury.  Ponadto 106 tys. kobiet dostało świadczenie 500+

i zniknęły z rynku pracy. Nie ma komu pracować. Ostatnio oddawano drogę Obrzycko – Szamotuły,

która została wykonana za 25.000.000,00 zł ale był problem kto ma ułożyć krawężniki, ponieważ

Polacy  nie  chcą  pracować,  a  Ukraińcy,  którzy  chcą  nie  potrafią  takich  krawężników  układać.

Dzisiaj żądają minimum 15 zł/h, są to koszty, które tworzą kolejne i w inwestycjach trzeba to brać

pod uwagę. 

Franciszek  Stachurski  –  Sołtys  wsi  Żuławka  powiedział,  że  chodzi  mu  o  ul.  Leśną

w Osieku  n/Notecią  pierwszy zjazd  z  drogi  powiatowej  do  Małej  Żuławki,  ponieważ jest  tam

wyrwa  w asfalcie i samochód, który za wcześnie skręcił został uszkodzony.

Stanisław Wełniak   –  Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  w  Pile  powiedział,  że  ostatnio  było

przedstawione sprawozdanie finansowe i szpital Wyrzyski jest zadłużony na około 1.900.000,00 zł.

Na  zadłużenie  złożyło  się  to,  że  narzucono  prezesowi  podwyżkę  wszystkim  pracownikom

medycznym, niemedycznym i pielęgniarkom. Spowodowało to ponad 500.000,00 zł zadłużenia. 

Przewodniczący obrad Stefan Rymer zapytał jakie zadłużenie ma szpitali Pilski?

Stanisław  Wełniak   –  Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  w  Pile  powiedział,  że  pilski  szpital

również jest ogromnie zadłużony. Natomiast nie pamięta na ile. 

Radny Roman Łuka powiedział,  że chciałby serdecznie podziękować Pani Wiceprzewodniczącej

Sejmiku Mirosławie Rutkowskiej – Krupce za rzetelne informacje odnośnie spraw, które się dzieją

na terenie  gminy,  a  realizatorem jest  Urząd Marszałkowski.  Następnie  powiedział,  że  chciałby,

aby Pan Stanisław Wełniak podziękował panu dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych Janowi

Tuszyńskiemu za jego konkretne działanie odnośnie usuwania zagrożeń jakie istnieją na skarpie
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na  ul.  Podgórnej  w  Wyrzysku  w  okolicy  kamienicy  nr  4.  Jednocześnie  ma  prośbę,  aby  ujęto

w  propozycjach  do  budżetu  powiatu  pilskiego  na  2019  rok  następujące  zadania:  przebudowa

chodnika przy ul. Podgórnej w Wyrzysku na odcinku od skrzyżowania z ul. 22 Stycznia do kaplicy

przed pogrzebowej  oraz przebudowa murku oporowego przy skarpie  na tej  samej  ulicy.  Radny

zaznaczył, że murek jest przechylony w kierunku chodnika i posiada spękania. Ważnym zadaniem

jest również budowa chodnika od kaplicy przed pogrzebowej do końca posesji nr 6a/1 na tej samej

ulicy. Chodnik od ul. 22 Stycznia kończy się przy kaplicy przed pogrzebowej i dalej go nie ma.

Rozpoczyna się po lewej stronie w kierunku do Polanowa za cmentarzem. 

Radny Ireneusz Przydział  powiedział, że miesiąc temu została nałożona nakładka na część drogi

powiatowej w Żelaźnie. Przy dwóch gospodarstwach nie dokończono tego i są garby w stosunku

do wjazdu. Prosiłby, aby doprowadzono to do porządku.

Stanisław Wełniak   –  Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  w Pile  powiedział,  że  miesiąc  temu

zgłosił te zjazdy dyrektorowi dróg Panu Janowi Tuszyńskiemu i obiecał, że coś z tym zrobi. 

Radny Stefan  Wełniak powiedział,  że  chodzi  mu  o  ul.  Leśną  w Osieku  n/Notecią  na  odcinku

zabudowania  ludzie  sami  wykaszają  trawę  i  estetyka  właściciela  budynku  jest  rzetelnie

przedstawiona, a dalsza część wykoszona jest na wysokości 25 do 30 cm. Jeżeli chodzi o przepust

to niech w końcu coś będzie zrobione,  ponieważ ludzie chcą zgłosić to do telewizji,  że powiat

ich lekceważy. 

Radny  Piotr  Radwański zapytał  kiedy  będzie  przetarg  na  zrobienie  chodnika  do  Gleszczonka

oraz na kiedy przewidziana jest ta inwestycja?

Stanisław  Wełniak   –  Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu  w  Pile powiedział,  że  projekt

na  wykonanie  chodnika  już  jest.  Natomiast  dyrektor  nie  potrafił  powiedzieć  kiedy  będzie

zrealizowany. 

Radny  Grzegorz  Ozimina  powiedział,  że  od  miesiąca  na  ul.  Dworcowej  w  Osieku  n/Notecią

ktoś jechał i zgubił paletę i leży w centrum. 

Stanisław Wełniak  – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile powiedział, że nie jest to sprawa

powiatu odnośnie studzienek, a wodociągów. Wiceprzewodniczący dodał, że widział, iż jest tam

wbetonowany  nowy  krąg  studzienki  i  prawdopodobnie  czekają  na  utwardzenie  tego  betonu

i palety zostaną zdjęte a pokrywa zostanie założona. 

Radny Grzegorz Ozimina  powiedział,  że należałoby chociaż zabezpieczyć to miejsce, ponieważ

Pan Tuszyński jest właścicielem drogi i powinien wymusić na tej osobie, która to zepsuła naprawę.

Odkryta studzienka jest bardzo niebezpieczna i ktoś tam może wpaść. 
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Stanisław Wełniak   –  Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Pile powiedział,  że  w tej  sprawie

należy  się  zwrócić  do  Prezesa  wodociągów,  ponieważ  pod  jego  pieczą  są  studzienki

i zabezpieczenie tego terenu jest jego sprawą. 

Mateusz Jaremko – sołtys wsi  Żelazno powiedział,  że bardzo dziękuje powiatowi za położenie

nakładki,  ponieważ zostało  bardzo dużo zrobione.  Po odsłonięciu  asfaltu  i  boków okazało  się,

że droga jest bardzo szeroka. Sołtys powiedział, że odbyły się dwa zebrania wiejskie, na których

zostały poruszone dwa tematy. Po pierwsze mieszkańcy wiedzą, że nie ma możliwości zrobienia

chodnika, ponieważ powiat nie ma na to pieniędzy i to rozumieją, natomiast proszą o utwardzenie

pobocza jakimś kruszywem. Na jakiś czas zapewni to możliwość chodzenia bokami, ponieważ teraz

zostały one przejechane równiarką i nie bardzo nadaje się to do chodzenia. Druga sprawa dotyczy

oznakowania pionowego niedaleko posesji nr 13, ponieważ podczas remontu zostało uszkodzone

i trzeba by to naprawić. Na odcinku za miejscowością znajduje się dziura na odsłoniętym asfalcie

i  przydałoby się  to  zalepić.  Ponadto jest  jedno suche drzewo w pasie  drogowym,  które można

by usunąć. Natomiast jeżeli chodzi o utwardzenie to chodziłoby o odcinek w samej wiosce. 

Ad. 8 Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017

rok:

1. przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk  za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego,

Skarbnik  Gminy,  Pani  Grażyna  Urbanek  przedstawiła  w  skrócie  sprawozdanie  finansowe

i sprawozdanie  z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 r.

Budżet  był  uchwalany  przez  Wysoką  Radę  w  kwotach:  dochody  54.300.000,00  zł,  wydatki

budżetowe 57.950.000,00 zł przy deficycie budżetu w wysokości 3.650.000,00 zł. W ciągu roku

zmieniany był uchwałami Rady i zarządzeniami Burmistrza zgodnie z kompetencjami jakie te dwa

organy  posiadają.  Po  zmianach  dochody  zostały  ustalone  w  kwocie  55.915.598,26  zł.

Na te dochody składają się dochody majątkowe i dochody bieżące. Dochody majątkowe to kwota

1.408.059,33 zł. Wydatki ogólne budżetu zostały na koniec roku ustalone w kwocie 60.027.153,31

zł przy deficycie 4.111.555,05 zł. Wydatki ogółem również są podzielone na wydatki majątkowe

i bieżące.  Wydatki  majątkowe były zaplanowane w kwocie 5.770.080,27 zł.  Biorąc pod uwagę

wykonanie  budżetu  to  dochody  zostały  wykonane  ogółem  w  96%,  w  tym  dochody  bieżące

wykonano  w 97%,  a  dochody majątkowe wykonano  w 69%.  Dochody majątkowe,  które  były

wykonane było to między innymi dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego do gruntów rolnych

–  100%  wykonania.  Dofinansowanie  z  powiatu  do  budowy  drogi  Bąkowo  –  dofinansowanie

wykonano  w  100%.  W  skład  dochodów  wchodzi  również  zwrot  od  Wojewody  wydatków
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wykonanych z funduszu sołeckiego i dochody wykonane ze sprzedaży mienia, który był wykonany

w około 61%. Wydatki ogółem były wykonane w 93%, z tego wydatki bieżące 94%, a wydatki

majątkowe 83%. Na koniec roku wynik finansowy, który jest w wyniku wyliczenia wykonany był

z  dochodów  ogółem  i  wydatków  ogółem  jest  z  minusem,  czyli  jest  to  deficyt  w  kwocie

2.017.405,50 zł. Dochody zrealizowane w 96%. Pomimo takiego wykonania dochodów na koniec

roku  powstały  należności,  wśród  tych  należności  są  zaległości,  które  są  po  terminie  zapłaty

i wyniosły 1.256.544,35 zł.  Pani Skarbnik powiedziała, że aby dobrze wykonywać dochody jest

prowadzone postępowanie  upominawcze i  egzekucyjne,  aby ściągnąć  jak  największe  zaległości

podatkowe.  W  2017  roku  zostało  wystawionych  1.793  upomnień,  które  dotyczyły  podatków

nieruchomości,  rolnego,  zobowiązania  pieniężnego,  czy  środkach  transportowych.  Zostało

wystawionych 621 tytułów wykonawczych. Biorąc pod uwagę zaległości z tytułu niepodatkowych

należności  wystawiono  170  upomnień.  Skierowano  do  egzekucji,  które  są  prowadzone  przez

komornika. Deficyt na koniec roku był planowany w kwocie 4.111.555,05 zł, a został wykonany

w wysokości  2.017.405,50  zł.  Planowane  przychody były w  kwocie  6.661.555.05 zł,  na  które

składają  się  kredyty  i  pożyczki  i  w  przypadku  Gminy  Wyrzysk  była  to  emisja  obligacji

komunalnych oraz wolne środki. Wykonane zostały w kwocie 9.064.882,07 zł poprzez zaciągnięcie

obligacji  komunalnych w kwocie 5.600.000,00 zł  i  z  wolnych środków, które z zabezpieczenia

2016  roku  wynosiły  3.464.882,07  zł.  Na  dzień  31  grudnia  2017  roku  zobowiązania  z  tytułu

zaciągniętych pożyczek kredytów i obligacji komunalnych wyniosły 26.340.135,73 zł co stanowiło

49,09% planu  dochodów wykonanych.  Wśród realizowanych wydatków przez  Gminę Wyrzysk

wydatki oświatowe na koniec 2017 wyniosły 33,7% wykonanych dochodów ogółem. Na zadania z

zakresu  oświaty  Gmina  otrzymuje  subwencję  oświatową  oraz  dotację  dotyczącą  pomocy

materialnej dla uczniów i dotację dla przedszkoli. Po otrzymaniu tych środków z Gminy Wyrzysk

dodatkowo trzeba było dopłacić ponad 6.900.000,00 zł. Wydatki poniesione na opiekę społeczną do

wydatków ogółem na koniec roku wynosiły 35,88%. Na zadania z zakresu opieki społecznej gmina

otrzymuje dotacje na zadania rządowe i  zadania własne.  Na zadania rządowe otrzymano ponad

16.000.000,00  zł  dotacji,  głównie  na  zadanie  500+.  Kolejną  pozycją,  którą  gmina  realizuje  są

dotacje, które są udzielane spoza sektora finansów publicznych i z sektora finansów publicznych.

Pozycja ta  stanowi ponad 5% wydatków ogółem. Pani  skarbnik powiedziała,  że Burmistrz  jest

zobowiązany przekazywać informację z wykonania budżetu za IV kwartał gdzie również pokazuje,

czy były dokonywane umorzenia należności. Taka informacja jest ogólnodostępna. Burmistrz jest

zobowiązany ją przekazywać. Ponadto jest zamieszczona na stronie bip i jest to informacja roczna

wynikająca z art. 37, ust. 1,2 ustawy o finansach publicznych mówiących o wykonaniu budżetu

i o wykazie osób prawnych i fizycznych, którym udzielono ulg, umorzeń, czy odroczeń.
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2. opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w Poznaniu  o  sprawozdaniu  z  wykonania

budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 rok,

Skarbnik  Gminy,  Pani  Grażyna  Urbanek  poinformowała,  że  podjęta  została  Uchwała

Nr SO.0954/19/14/Pi/2018 Składu Orzekającego  Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Poznaniu

z dnia 16 kwietnia 2018 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta

i Gminy Wyrzysk za 2017 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu

w osobach: Przewodnicząca, Pani Halina Kurjan, członkowie: Pani Janina Kotlińska i Pani Marzena

Węckowicz badał sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 rok oraz informację o stanie mienia

Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  wyrażając  opinię  pozytywną.  Przedmiotem  badania  stanowiącym

podstawę  do  wydania  niniejszej  opinii  było  sprawozdanie  roczne  z  realizacji  budżetu  Miasta

i Gminy Wyrzysk w roku 2017 oraz informacja o stanie mienia Gminy. Skład Orzekający zapoznał

się  także z  uchwałą budżetową (po zmianach),  Wieloletnią  Prognozą Finansową (po zmianach)

oraz ze sprawozdaniami budżetowymi za 2017 rok.

Skarbnik  Gminy,  Pani  Grażyna  Urbanek  dodała,  że  opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

nie zawierała żadnych zastrzeżeń i sprawozdanie przyjęte zostało bez uwag. 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2017 rok stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

3. dyskusja  nad  przedstawionym  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem

z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia

komunalnego,

Przewodniczący  rady  poprosił  Przewodniczących  prowadzących  obrady  w  dniach

18-19  czerwca  br.  o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  komisji  na  temat  sprawozdania

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 rok wraz z informacją o

stanie mienia komunalnego.

Głos  zabrał  radny,  Pan  Ireneusz  Przydział  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu

18  czerwca  br.  Komisja  Rewizyjnej  oraz  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 rok. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br. Komisja

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa i Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 rok. 

Następnie Przewodniczący rady otworzył dyskusję w odniesieniu do w/cyt. punktu.
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Radny Grzegorz Ozimina powiedział, że nie ma co się rozwodzić nad poszczególnymi pozycjami,

ponieważ  najlepiej  odzwierciedla  to  fakt  jak  powiedziała  Pani  Skarbnik,  iż  zadłużenie  gminy

wynosi 49,09% są to potężne długi i i jeden z najwyższych wskaźników. Mało która gmina ma takie

zadłużenie.   Radny  powiedział,  że  powinno  się  zwracać  większą  wagę  na  wydatki  i  bardziej

zastanawiać się nad wydatkami, aby były bardziej celowe oraz aby były z korzyścią dla rozwoju

gminy. 

4. podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 rok.

Przewodniczący rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały ktoś z radnych chciałby

zabrać głos?

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  14  głosach  „za”  oraz  1  głosie

,,wstrzymującym”.

Uchwała Nr XLVIII/396/2018 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

9. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2017 r.

1)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2017 rok,

Radny,  Pan  Piotr  Kuna  -  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej poinformował,  że  Komisja

Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 29 maja 2018 r. przyjęła uchwałę Nr 1/2018 w sprawie wniosku

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2017 r. Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2018 r., poz. 994 z późn. zm.), w związku

z art.  270 ust.  3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2017 r.,

poz. 2077) Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Wyrzysku uchwala, co następuje § 1  Komisja

Rewizyjna Rady Miejskiej w Wyrzysku pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Wyrzysk

za 2017 r., § 2 W związku z § 1 Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Wyrzysku wnioskuje do

Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  za  2017  r.,

§  3  Wykonanie  uchwały  powierza  się  Przewodniczącemu Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej

w Wyrzysku. 
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     Uchwała Nr 1/2018 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 29 maja 2018

roku w sprawie  wniosku o  udzielenie  absolutorium Burmistrzowi  Wyrzyska za  2017 rok

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 rok,

Radny, Pan Piotr Kuna – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział,  że Skład Orzekający

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej   w  Poznaniu  z  dnia  4  czerwca  2018  roku  podjął  uchwałę

Nr  SO.0955/32/14/Pi/2018  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady

Miejskiej  w  Wyrzysku  o  udzielenie  Burmistrzowi  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  absolutorium

z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok. 

Na podstawie  dokonanej  oceny Komisja  Rewizyjna  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  zaopiniowała

pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2017 i sformułowała wniosek o udzielenie Burmistrzowi

Wyrzyska absolutorium.

Mając  powyższe  na  uwadze,  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu

wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia

absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z wykonania budżetu za 2017 rok jest należycie uzasadniony.

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu

wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 rok stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

3)  poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za  2017 rok -  uchwała  w sprawie udzielenia  absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2017 rok.

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie wniosek Komisji Rewizyjnej w Wyrzysku w sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk

za 2017 rok,  a  tym samym podjęcie  uchwały w sprawie udzielenia  absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2017 rok.

W związku z powyższym Przewodniczący rady zapytał, kto jest za przyjęciem wniosku Komisji

Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi

Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2017 rok?

18



Rada przy 14 głosach ,,za” oraz 1 głosie ,,wstrzymującym” przyjęła wniosek Komisji Rewizyjnej,

a  tym  samym  podjęła  uchwałę  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska

za 2017 rok.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady odczytał podjętą uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku

z dnia 21 czerwca 2018 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2017 rok.

Uchwała Nr XLVIII/397/2018 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący  Rady  w  imieniu  całej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  złożył  Pani  Burmistrz

Wyrzyska  gratulacje  z  tytułu  otrzymania  absolutorium  z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk

za  2017  rok.  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  należy  złożyć  na  ręce  Pani  Burmistrz

podziękowania  dla  wszystkich  pracowników  Urzędu,  pracowników  jednostek  organizacyjnych

ponieważ wykonanie budżetu jest efektem współpracy Pani Burmistrz z wszystkim Urzędnikami,

Kierownikami  jednostek  organizacyjnych  oraz  pracownikami  tych  jednostek.  Tylko  zbiorowy

wysiłek i wzajemne zrozumienie prowadzi do tego, iż realizacja budżetu została wykonana przy

takich wskaźnikach jakie zostały przedstawione i przy takich opiniach organów sprawdzających

wykonanie  budżetu,  gdzie  zarówno  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  i  Komisja  Rewizyjna

stwierdziła  prawidłowe  wykonanie  budżetu.  Kończąc  Pan  S.  Rymer  dodał,  że  ma  nadzieję,

iż tegoroczny budżet zostanie wykonany w takich samych wskaźnikach i należy życzyć sobie oby

był on jeszcze lepszy. 

Przewodniczący Rady wręczył Pani Burmistrz wiązankę kwiatów.

Następnie  Przewodniczący  Klubu  Radnych  ,,Razem  dla  Mieszkańców”,  Pan  Stefan  Wełniak

również złożył gratulacje z tytułu otrzymania absolutorium z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk

za 2017 rok oraz wręczył Pani Burmistrz wiązankę kwiatów. 

Zabierając  głos  Burmistrz  Wyrzyska,  Pani  Bogusława  Jagodzińska  powiedziała:  ,,Panie

Przewodniczący,  Wysoka Rado, Szanowni Goście bardzo dziękuję za udzielenie mi absolutorium,

bo takie państwa potwierdzenie tego, że działamy wspólnie dla dobra społecznego jest dla mnie

bardzo  ważne.  Pan  Przewodniczący  poprosił  mnie,  bym  przekazała  podziękowania  moim

współpracownikom. Bardzo dziękuję Pani Skarbnik za to, że pomaga mi w rozliczaniu finansów

i przeznaczaniu ich na określone zadania. Dziękuję mojemu Zastępcy, Pani Sekretarz, która bardzo

dba  o  sprawy  organizacyjne  tego  Urzędu.  Dziękuję  wszystkim  Kierownikom  jednostek

organizacyjnych bo to również Państwa sukces  i  zaangażowanie składa się na to co się  dzisiaj

zdarzyło.  Dziękuję  Sołtysom,  ponieważ  bez  pomocy  Sołtysek  i  Sołtysów  nie  możliwe  byłoby

prawidłowe realizowanie zadań w sołectwach. Wreszcie dziękuje wszystkim pracownikom Urzędu
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Miejskiego za to, że działają i oddają całą swoją wiedzę, umiejętności i zaangażowanie na rzecz

działania dla mieszkańców. Na koniec bardzo dziękuję wszystkim Państwu Radnym, gdyby nie

państwa wsparcie, gdyby nie to, że wielokrotnie przychylaliście się do moich propozycji. Czasami

niektóre nasze zadania rodziły się w bólu, czy były poddawane szerokim dyskusją spowodowało to,

że  nasze  miasto  i  nasze  sołectwa  stają  się  bezpieczniejsze,  bardziej  zagospodarowane  i  służą

mieszkańcom. Bardzo Państwu dziękuję. Dziękuję również wszystkim którzy nas wspierają. Pani

Wiceprzewodniczącej Sejmiku Wojewódzkiego. Dziękuje Panu Wiceprzewodniczącemu i Radnym

Rady  Powiatu  w  Pile.  Należałoby  również  podziękować  Panu  Staroście  za  przychylność.

Wszystkim państwu za cały rok 2017 dziękuję. Pani Skarbnik dzisiaj policzyła, że wykonaliśmy

w ubiegłym roku 72 zadania inwestycyjne, to bardzo dużo. Mam nadzieję, że przed nami kolejne

wyzwania.  Dziękuję  za  współpracę.  To  jest  też  Państwa,  Państwo  Radni  sukces,  nasz  sukces,

wszystkich tych którzy tutaj jesteśmy obecni na sali i mieszkańców. Dziękuję bardzo”.

O godzinie 1430 Przewodniczący Rady ogłosił 10 min. przerwy.

O godzinie 1440 wznowiono obrady.

 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmieniająca uchwałę Nr XXXV/281/2017 z dnia 28 czerwca 2017 r. w sprawie określenia

zasad udzielania i rozmiaru obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć

dydaktycznych,  wychowawczych  i  opiekuńczych  nauczycielom,  którym  powierzono

stanowiska kierownicze  w szkołach  i  przedszkolach  prowadzonych  przez  Gminę  Wyrzysk

oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli realizujących

obowiązki  o  różnym  tygodniowym  wymiarze  godzin  oraz  nauczycieli,  dla  których  nie

określono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniająca uchwałę

Nr XXXV/281/2017 z dnia 28 czerwca 2017 r. w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru

obniżania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych

i  opiekuńczych  nauczycielom,  którym  powierzono  stanowiska  kierownicze  w  szkołach

i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Wyrzysk oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego

wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  realizujących  obowiązki  o  różnym  tygodniowym  wymiarze

godzin oraz nauczycieli, dla których nie określono obowiązkowego wymiaru godzin zajęć.
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Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 14 głosami ,,za” oraz 1 głosie

„wstrzymującym” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/398/2018, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

2)  odrzucenia  w  całości  stanowiska  Komisji  Międzyzakładowej  NSZZ  „Solidarność”

Pracowników Oświaty w Pile dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały Rady Miejskiej

w  Wyrzysku  zmieniającej  uchwałę  Nr  XXX/226/09  z  dnia  27  marca  2009  r.  w  sprawie

regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków:

motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny

ponadwymiarowe  i  godziny  doraźnych  zastępstw,  przyznawania  i  wypłacania  dodatku

mieszkaniowego  oraz  przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach

i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Wyrzysk,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie odrzucenia

w  całości  stanowiska  Komisji  Międzyzakładowej  NSZZ  „Solidarność”  Pracowników  Oświaty

w Pile  dotyczącego zaopiniowania  projektu  uchwały Rady Miejskiej  w Wyrzysku zmieniającej

uchwałę Nr XXX/226/09 z dnia 27 marca 2009 r. w sprawie regulaminu określającego wysokość

oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, za wysługę lat,

za warunki  pracy,  wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i  godziny doraźnych zastępstw,
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przyznawania i  wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz przyznawania nagród dla  nauczycieli

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Wyrzysk.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 14 głosami ,,za” oraz 1 głosie

„wstrzymującym” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/399/2018, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

3)  zmieniająca  uchwałę  Nr  XXX/226/09  z  dnia  27  marca  2009  r.  w  sprawie  regulaminu

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków: motywacyjnego,

funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe

i  godziny  doraźnych zastępstw,  przyznawania  i  wypłacania  dodatku mieszkaniowego oraz

przyznawania  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  przedszkolach

prowadzonych przez Miasto i Gminę Wyrzysk,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę

Nr  XXX/226/09  z  dnia  27  marca  2009  r.  w  sprawie  regulaminu  określającego  wysokość  oraz

szczegółowe  warunki  przyznawania  dodatków:  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  wysługę  lat,

za warunki  pracy,  wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i  godziny doraźnych zastępstw,

przyznawania i  wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz przyznawania nagród dla  nauczycieli

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Miasto i Gminę Wyrzysk.
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Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że prosi o wprowadzenie autopoprawki

i odda głos pani mecenas Magdalenie Łusiak. 

Magdalena  Łusiak  –  Radca  Prawny  SAP  powiedziała,  że  następuje  jedna  autopoprawka

w § 3 poprzez dodanie zapisu „z mocą obowiązującą od 1 września 2018 roku”.  Zapis będzie

brzmiał w całości „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od opublikowania w Dzienniku

Urzędowym  Województwa  Wielkopolskiego  z  mocą  obowiązującą  od  1  września  2018  roku”.

Dodatki motywacyjne są przyznawane od września do lutego i od marca do sierpnia. Natomiast,

aby nie było wątpliwości ze strony nauczycieli został dodany ten zapis. 

Przewodniczący obrad Stefan Rymer zapytał mecenasa, czy należy najpierw przegłosować samą

autopoprawkę, a następnie uchwałę?

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że jest to jedna autopoprawka więc można zrobić

to w jednym głosowaniu. 

Wobec  nie  podjęcia  dalszej  dyskusji  w  powyższym  zakresie,  Przewodniczący  przystąpił

do głosowania nad projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 14 głosami ,,za” oraz 1 głosie

„wstrzymującym” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/400/2018, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

4) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie opłaty targowej.
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Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 14 głosami ,,za” oraz 1 głosie

„wstrzymującym” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/401/2018, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

5) przyjęcia Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Wyrzysk,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie przyjęcia

Programu Aktywności Lokalnej dla Gminy Wyrzysk.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 
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W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/402/2018, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

6) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2018 r.,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian

w budżecie Gminy Wyrzysk na 2018 rok. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 14 głosami ,,za”  oraz 1 głosie

„wstrzymującym” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/403/2018, która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

7) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2018-2030;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2018 – 2030. 
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Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 14 głosami ,,za”  oraz 1 głosie

„wstrzymującym” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/404/2018, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

8)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Pilskiemu na realizację zadania inwestycyjnego

pn. „Budowa chodnika przy drodze powiatowej nr 1192P Wyrzysk Skarbowy – Gleszczonek –

II etap”,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie udzielenia

pomocy  finansowej  Powiatowi  Pilskiemu  na  realizację  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa

chodnika przy drodze powiatowej nr 1192P Wyrzysk Skarbowy – Gleszczonek – II etap”.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.
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Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/405/2018, która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

9)  określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk,

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu

wykonania planu finansowego samorządowej instytucji  kultury za  pierwsze  półrocze roku

budżetowego,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie określenia

zakresu  i  formy  informacji  o  przebiegu  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk,  informacji

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planu

finansowego samorządowej instytucji kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/406/2018, która stanowi załącznik nr 18 do protokołu.
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10)  ustalenia maksymalnej  liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie

gminy Wyrzysk,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie ustalenia

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy Wyrzysk.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

O godz. 1451 salę obrad opuścił radny Piotr Kuna.

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności  14 radnych -  13 głosami ,,za” oraz 1 głosie

„wstrzymującym” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/407/2018, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

11) zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie gminy

Wyrzysk,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie  zasad

usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie gminy Wyrzysk. 
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Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/408/2018, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

12) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości w trybie bezprzetargowym

na czas nieoznaczony z dotychczasowym najemcą nieruchomości,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie wyrażenia

zgody na zawarcie umowy najmu nieruchomości w trybie bezprzetargowym na czas nieoznaczony z

dotychczasowym najemcą nieruchomości. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.
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Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/409/2018, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

O godz. 1455 na salę obrad wrócił radny Piotr Kuna. 

13) ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Wyrzyska,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  zapowiedzi  rządzących  spełniły się  i  zostało  wydane

rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 15 maja. Ogłoszone 17 maja, a weszło w życie już 18 maja.

Rozporządzenie wprowadza nowe stawki dla wójtów, burmistrzów, zastępców i prezydentów miast

z  mocą  obowiązującą  od  1  lipca.  Rada  musi  ustalić  nowe  wynagrodzenie  dla  Burmistrza,

ponieważ   jest  rozporządzenie  Rady  Ministrów  to  w  kompetencji  Rady  jest  ustalenie

wynagrodzenia  dla  Burmistrza  Wyrzyska.  Przewodniczący  obrad  dodał,  iż  uchwała  w  sprawie

ustalenia  wynagrodzenia  dla  Burmistrza  Wyrzyska  była  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  przy  następujących  kwotach:  wynagrodzenie  zasadnicze

4.700,00 zł,  dodatek funkcyjny 1.900,00 zł  oraz dodatek  specjalny tj.  40% od wynagrodzenia

zasadniczego  i  dodatku  funkcyjnego  co  daje  kwotę  2.640,00  zł.  Podjęcie  uchwały  spowoduje

umniejszenie wynagrodzenia Burmistrza łącznie z stażem pracy o 910,00 zł miesięcznie.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie ustalenia

wynagrodzenia dla Burmistrza Wyrzyska.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 
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W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności  15 radnych -  14 głosami ,,za” oraz 1 głosie

„wstrzymującym” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/410/2018, która stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

14)  uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2018 roku,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie uchwalenia

planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2018 roku.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie przewodniczący obrad Stefan Rymer zaproponował do planu pracy rady wprowadzenie

w miesiącu listopadzie 2018 r. nowego punktu w brzmieniu: „Informacja z realizacji gospodarki

odpadami komunalnymi na terenie  Gminy Wyrzysk za pierwsze półrocze br.  Byłby to  punkt  3

w miesiącu listopadzie, a dotychczasowy pkt. 3 uzyskał by nr 4. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

wprowadzeniem dodatkowego punktu w miesiącu listopadzie. W wyniku głosowania Rada Miejska

w obecności 15 radnych – 15 głosami „za” przyjęła zaproponowaną autopoprawkę.

Następnie Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych - 15 głosami ,,za” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/411/2018, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu.
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15) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze

2018 roku,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie

zatwierdzenia placu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2018

roku. 

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

O godz. 1501 salę obrad opuścił radny Piotr Kuna. 

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/412/2018, która stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

16)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2018 roku,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie przyjęcia

planu  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

na II półrocze 2018 roku. 
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Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 14 radnych  - 14 głosami ,,za” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/413/2018, która stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

O godz. 1503 na salę obrad wrócił radny Piotr Kuna. 

17)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2018 roku,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie przyjęcia

planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

na II półrocze 2018 roku.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.
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Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/414/2018, która stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

18)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku na II półrocze 2018 roku.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwał  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie przyjęcia

planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze

2018 roku.

Radny Ireneusz Przydział powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 18 czerwca br. Komisja

Rewizyjna  i  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały

projekt uchwały. 

Radny Józef Jasik powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 19 czerwca br Komisja Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w  przedmiotowym

zakresie?

Nie podjęto dyskusji.

Wobec nie podjęcia dyskusji w powyższym zakresie, Przewodniczący przystąpił do głosowania nad

projektem uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za” podjęła uchwałę.

Nr XLVIII/415/2018, która stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

Ad.  11  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych                    w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  podejmował  żadnych

działań i umożliwił pozostałym Radnym zabranie głosu.

Żaden z obecnych radnych nie zabrał głosu. 
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Ad.  12  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym

interpelacjach       oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  wpłynęła  żadna

interpelacja międzysesyjna.

Ad. 13 Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny Ireneusz Przydział  powiedział,  że na jednej z sesji rok temu zgłaszał zdjęcie z porządku

obrad sesji w sprawie abonamentu do parkowania na Placu Wojska Polskiego. Argumentowane było

to  tym,  że  przystąpi  się  do  tego  tematu,  gdy  zakończy  się  przebudowa  drogi  wojewódzkiej

i parkingów bocznych. W związku z tym zwraca się do Pani Burmistrz o ponowne rozpatrzenie tej

sprawy.  Radny  powiedział,  że  według  niego  najlepszym  rozwiązaniem  byłyby  konsultacje

społeczne,  ponieważ  Plac  Wojsk  Polskiego  zwany  rynkiem uczęszczany  jest  przez  wszystkich

mieszkańców gminy i dobrze by było gdyby wszyscy na ten temat się wypowiedzieli. Radny dodał,

że  do  tematu  należy  wrócić  po  wakacjach,  aby  sprawę  zamknąć  do  końca.  Na  wspólnym

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej i Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska zwracał się z prośbą

o zajęcie się sprawą suszy. W międzyczasie nastąpiła zmiana Ministra Rolnictwa. Minister, który

wczoraj objął rządzenie prosi samorządy o włączenie się w akcję suszy, aby ją oszacować, a później

podjąć decyzję odnośnie pomocy finansowej. Radny powiedział, że wie, że poczynione zostały już

pewne kroki w gminie. Niemniej jednak zwraca się z prośba do Pani Burmistrz, aby pracownik

merytoryczny jak najwięcej  pomógł wszystkim rolnikom i  jak najszybciej  została  uruchomiona

komisja suszowa. 

Bogusława Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  pierwszy temat

to  jak najbardziej przychyli się do zadania. Natomiast jeżeli chodzi o udzielenie informacji i pomoc

to dzisiaj sołtysi otrzymali komunikaty dotyczące suszy. Ponadto informacja dotycząca szacowania

szkód będzie ogłoszona na stronach internetowych. Następnie Pani Burmistrz dodała, że 26 czerwca

będzie spotkanie informacyjne Izby Rolniczej zorganizowane w świetlicy wiejskiej w Gromadnie

i również ten temat będzie rolnikom przekazywany. Urząd włącza się w pomoc rolnikom. 

Radny  Ireneusz  Przydział  powiedział,  że  bardzo  dziękuje  za  zajęcie  się  tematem  suszy,

ponieważ różnie bywa z wnioskami, mogą się liczyć daty wpływu. 

Radny  Grzegorz  Ozimina  powiedział,  że  na  poprzedniej  sesji  prosił  o  wyjaśnienie  sprawy

brakujących  urządzeń  na  placu  zabaw  i  do  chwili  obecnej  nie  otrzymał  odpowiedzi.  Radny

powiedział, że otrzymał odpowiedz na jego propozycję podjęcia działań w sprawie wakacji, a więc

zabezpieczenia  możliwości  kąpieliska.  Pani  Burmistrz  udziela  odpowiedzi,  że   przewidywane
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są wyjazdy na pływalnie, aqua parki i nad morze Bałtyckie. Radny powiedział, że myśli, że to nie

dotyczy  większości  dzieci,  ponieważ  większość  będzie  próbowała  się  kąpać.  Następnie  dodał,

że z raportu o działaniach na środowisko wynika, że wody są złej jakości. Dzieci będą próbowały

się kąpać w rzece i w jeziorach, a skutki mogą być nieciekawe.  

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  jeziora  w  gminie  Wyrzysk

nie  są  własnością  gminy  Wyrzysk.  W związku  z  tym  gmina  nie  może  organizować  kąpielisk

na  terenach,  które  do  niej  nie  należą.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  wypowiedz  dotyczącą  braku

urządzeń to o ile jej wiadomo został sporządzony protokół Komisji Rewizyjnej i Pani Kierownik się

do tego protokołu odniosła. Między innymi radny otrzymał od Pani Kierownik odpowiedz ustną

na poprzedniej sesji, że żadne urządzenia z placu zabaw na osiedlu Kwiatowym nie zostały zabrane.

Radny  Grzegorz  Ozimina  powiedział,  że  problem  jezior  mają  wszystkie  gminy  jednak  jakoś

potrafiły sobie z tym poradzić. Rozumie, że jest to kwestia dobrej woli. Wracając do placu zabaw

to są to słowa dzieci, które tylko powtarza. Z drugiej strony są na to dokumenty, chyba że są inne

dokumenty,  które  przedstawione  były  w  trakcie  kontroli.  Rozbieżność  między  tym  co  jest

w protokole przeglądu z placu zabaw z tym co jest na placu zabaw jest niespójne, a więc zginęły,

zostały zniszczone, czy ktoś nie wie co jest na tym placu zabaw?

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  o  ile  jej  wiadomo

to przedmiotem kontroli, która była przeprowadzona przez Komisję Rewizyjna było sprawozdanie

finansowe z działalności Ośrodka Sportu i Rekreacji. Natomiast prosi o konkrety, które urządzenia

zostały zabrane z tego placu i wtedy odniesie się do tego, a postępowanie odnośnie tego protokołu

trwa. 

Radny  Piotr  Kuna powiedział,  że  nie  wie  czy  dobrze  się  orientuje,  ale  czy  termin  składania

wniosków rolnicy będą  mieli  przez  tydzień?  Jako sołtys  jest  w komisji,  która  razem z  panem

Marcinem i z panią Moniką wyceniali te straty klęskowe, które w gminie się zdarzały. Dotyczyło

to wymrożeń,  czy innych klęsk,  które  dotykały rolnictwo w naszej  okolicy.  Radny powiedział,

że było dużo pracy, gdy tyczyło się to tylko sadowników, czy jagodników. Przy tej suszy będzie się

to tyczyło kompletnie całej gminy łącznie z łąkami. Nie wyobraża sobie jak w ciągu tygodnia będą

mieli  to  zrobić.  Najpierw  będzie  składanie  wniosków,  a  potem  komisja  będzie  te  wnioski

rozpatrywała. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że na sali jest pani kierownik Daria

Stranz, więc odda jej głos. 

Daria  Stranz  –  Kierownik  Ref.  GNRiL powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  możliwość  składania

wniosków to czas jest to czasu zbioru uprawy przez producenta rolnego. Natomiast najlepiej będzie
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zrobić to jak najszybciej, aby komisja miała czas na oszacowanie strat. Komisja ma dwa miesiące

na sporządzenie protokołu i przesłanie go do Wojewody. 

Radna Tresa Pinkowska  powiedziała, że boisko wielofunkcyjne w Osieku n/Notecią funkcjonuje

do późnych godzin. Boisko to połączone jest z częścią ziemi od strony ul. Jasnej. Miejsce to jest

ogrodzone siatką i urosła tam trawa wysokości zboża. Radna dodała, że siatka została zniszczona

i młodzież tam wchodzi i pali papierosy. Ponadto radna powiedziała, że obawia się, iż przy tej suszy

trawa może zostać podpalona od niedopałka papierosa. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że jest to teren prywatny. Na sali jest

pani  komendant  Straży  Miejskiej  w  Wyrzysku  pani  Anna  Rzyduch.  Pani  Burmistrz  dodała,

że ten temat był przez nią poruszony, gdy omawiały zadania by zadbać o czystość i przywołać

właścicieli do należytego sprawowania opieki nad działką i na pewno do tematu pani Komendant

podejdzie. Pani Burmistrz powiedziała, że chciałaby oddać głos pani komendant by powiedziała

kilka zdań na temat działań przy boisku Orlik w Osieku n/Notecią. 

Pani Anna Rzyduch – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku powiedziała, że miała zgłoszenie

jeżeli  chodzi  o  boisko  Orlik  w  Osieku  n/Notecią.  Codziennie  jest  tam  na  kontroli

w godzinach od 7:30 do 15:30 i w tych godzinach nic nie zauważyła, nikogo tam nie było i zawsze

było  czysto.  Pani  Komendant  powiedziała,  że  wkrótce  zmienią  się   jej  godziny  urzędowania

i  będzie  pracowała  bardzo  wcześnie  rano  oraz  do  późnego  wieczora,  więc  będzie  to  miejsce

kontrolowała. 

Ad. 14 Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.      

Roman  Kowalski  –  sołtys  wsi  Gromadno  powiedział,  że  z  monitoringu  Instytut  Badawczego

wynika, że brakuje jeszcze kukurydzy na liście dot. suszy. Wiadomo, że w jego sołectwie głównie

siana jest kukurydza. Sołtys powiedział, że ma nadzieję, iż w okresie szacowania już kukurydza

będzie,  ponieważ są przypadki, że na 20 hektarach w ogóle nie wzeszła na mocnych ziemiach.

Ponadto przez tę suszę na słabszych glebach buraki w tej chwili nie rosną. Tego plonu, który już

powinien być na pewno nie będzie. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że wielokrotnie kiedy były określone

zjawiska  pogodowe  również  wnioski  przesyłane  były  do  odpowiednich  instytucji

i oczywiście głos Pana Sołtysa zostanie przekazany do Wojewody. Zdarzało się, że uwzględniał

sugestie wielu samorządów i wprowadzał nowe rośliny objęte programem szacowania.
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Ad. 15 Wolne głosy i wnioski.

Radny Zbigniew Piotrowski powiedział, że z dniem 1 czerwca 2018 r. zostały podniesione stawki

wody i ścieków. Spotkał się z przypadkiem, że to wina Urzędu i Rady Miejskiej, która takie stawki

ustaliła.  Ma  prośbę  do  Pana  Prezesa,  aby  opublikować  w  internecie  na  stronie  Zakładu

Wodociągów, że stawki ustaliły Wody Polskie na wniosek Pana Prezesa, a nie tak jak mieszkańcy

myślą, bo do tej pory tak było, że Rada zatwierdzała. W tej chwili Rada Miejska nie ma z tym nic

wspólnego. 

Edward Gaitkowski – Prezes PWiK powiedział, że już miesiąc temu na stronie internetowej była

informacja o skali podwyżki, cała decyzja Wód Polskich. Nie wszyscy wchodzą na stronę Zakładu

Wodociągów  i  na  bip.  W związku  z  powyższym  miesiąc  temu  bardzo  szczegółowo  omawiał

i napisał artykuł do portalu nasz-wyrzysk informując jak to się odbywa, że ani Przewodniczący

Rady,  ani  Pani  Burmistrz,  ani  Radni,  ani  on jako Prezes  nie  mają  wpływu na  wysokość  opłat

za wodę i za ścieki jako, że to jest algorytm. Podaje się tylko dane i z tego algorytmu automatycznie

wyliczane  są  stawki.  Prezes  powiedział,  ze  nie  wie  dlaczego  nie  zostało  to  opublikowane.

Natomiast taka informacja wyjaśniająca przyczyny skąd się to wzięło i jaka była procedura została

przez niego napisana.  Następnie dodał, że w związku z suszą jest  znacznie powiększony pobór

wody. Zarwały się trzy studnie: dwie w Polanowie i  jedna w Falmierowie.   Prezes powiedział,

że codziennie wizytuje prace. Jedna studnia w Polanowie jest ukończona, ale musi otrzymać pełną

dokumentację,  ponieważ  to,  że  studnia  jest  zrobiona  nie  oznacza,  że  można  ją  eksploatować.

W każdym bądź  razie  będzie  funkcjonowała.  Jako  spółka  wzięli  na  siebie,  żeby zabezpieczyć

mieszkańców Polanowa i  ¾ Wyrzyska kupując wodę za około 30.000,00 zł.  Coraz częściej  na

przełomie  maja  i  czerwca  zgłaszają  się  mieszkańcy  i  przywożą  brudną  wodę.  Dwa,  trzy  razy

dziennie płukana jest sieć na terenie gminy. Przyczyną tego jest kradzież wody z hydrantów do

oprysków, czy do basenów. Automatycznie, gdy z hydrantów spuszcza się wodę to cała sieć jest

zardzewiała.  Za  nielegalny pobór wody są kary do 10.000,00 zł.  Od Pana Burmistrza Tadeusz

Perlińskiego dostał informacje dotyczącą dwóch studzienek w Osieku n/Notecią. Jego reakcja była

natychmiastowa i zostało to podbetonowane oraz podwyższone. Tydzień temu dostał  zgłoszenie

i co mógł zrobić to zostało zrobione.  Ponadto złożył zamówienie o asfalt.  Od ubiegłego piątku

czeka. Studnie, które się zawaliły datuje się na rok 1954. Nowe studnie są najnowocześniejsze.

Koszt wykonania dwóch, które się zawaliły to 300.000,00 zł nieplanowanego wydatku dla spółki

przy  wydatkach  na  oczyszczalnię  ścieków.  Dwa  tygodnie  temu  zapłacił  fakturę  w  kwocie

620.000,00  zł.  Jest  to  po  części  refundowane.  Natomiast  z  własnych  środków  było  prawie

500.000,00  zł.  Pozostała  jeszcze  jedna  studnia.  Wczoraj  zakończono  wodociągowanie  osiedla

Kwiatowego.  Dzisiaj  woda  została  wysłana  do  badania.  W przyszłym  tygodniu  będą  robione
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przyłącza. Następnie będzie robiona woda i kanalizacja na Alejach Rydzyńskich. W międzyczasie

na prośbę Pani Purmistrz położona zostanie woda jak będzie robiona deszczówka przy Chrystusie

Królu również dla jednego z mieszkańców. W ostatnim etapie będzie realizowana woda w Osieku

na ul. Spacerowej.

Radny Grzegorz Ozimina powiedział, że w związku z wystąpieniem Pana Prezesa proponowałby

spotkanie  między innymi z  Radnymi,  ponieważ jest  wiele  pytań,  które z  tego tytułu wynikają.

Radny ma pytanie o szczegółową wycenę stawki za wodę i ścieki. Ponadto nieprawdą jest, że brud

z sieci jest winą tych co kradną wodę. 40% jest wody kradzionej. Powodem, że woda zalega w sieci

jest to problem niewłaściwego użytkowania hydroforni. Następnie dodał, że na poprzedniej sesji

powiedział, że jest ryzyko zapadnięcia się studni i jest to wina niewłaściwego użytkowania przez

wodociągi ale mieszkańcy za to zapłacą. Nie rozwiązany jest problem wodociągowania całej gminy,

ponieważ są połączenia,  nitki  i  sznurki.  Jest  to prowizoryczne i  widać,  że to się nie  sprawdza.

Radny powiedział,  że  są  to  szczegóły,  o  których powinno się  porozmawiać na komisjach bądź

na osobnym spotkaniu bo jest bardzo dużo pytań. Z każdym dniem jest bardzo dużo wątpliwości.

Chciałby, aby prezes wyjaśnił to szczegółowo. 

Przewodniczący obrad Stefan Rymer powiedział, że zatwierdzane były plany pracy komisji. Można

było jeżeli nie ma wprowadzić takie zmiany na komisjach bądź na sesji. Plany pracy były otwarte

natomiast uwaga Radnego może i jest słuszna. Po zatwierdzeniu planów takie zmiany też można

wprowadzić. 

Radny Grzegorz  Ozimina powiedział,  że  jego  uwagi  wynikają  z  ostatnich  słów Pana  Prezesa,

ponieważ im więcej słów z strony Pana Prezesa tym więcej pytań. 

Ad. 16  Zakończenie obrad

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 15:55 Przewodniczący Rady

zamknął  XLVIII  sesję  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dziękując  wszystkim  obecnym

za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:

Angelika Karowska   Przewodniczący Rady 

podinsp. ds. obsługi rady gminy       (-) Stefan Rymer 
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